
Skolebestyrelsesmøde Blovstrød Skole d. 24-9-19 kl.17.30 til 20.00  

Til stede: Mia Finnemann Schultz (MF), Anthony Verniere (AV), Leif Johansen (LJ), Rikke Hansen (RK), Janne 

Karps (JK), Anna Recinella (AR), Mette Sand (MS) Nicolai Mikkelsen (NM),  

Afbud: Thomas Kjeldsen (TK), Vivi-Ann Petersen (VP), Jens Sanderhoff – elevråd (JS), Kasper Jørgensen – 

elevråd (KJ) 

Referat: MS 

Tid Punkter Drøftelse og beslutning 

17.30-
17.35 

 Godkendelse af dagsorden og 
referat 

Godkendt 

17.35-
17.45 
 
 

Opfølgning på ”justering af 

folkeskolereformen” mhp 

konvertering af UU tid. Orientering 

fra skolens afdelinger.  

BSU-udvalget har truffet beslutning om, at klubben skal 
dække ekstra udgift, hvis skoledagen reduceres ved at 
konvertere UU timer på mellemtrinnet.  
Man kan konvertere op til 2 klokketimer (pauser og 
undervisning). 
Fra lærerne på mellemtrinnet og udskolingen er der en 
positiv indstilling til konvertering af UU fra uge 3 (2. 
halvår af skoleåret).  
Medarbejderne synes, det er godt, at skolebestyrelsen 
har ønsket at høre deres holdning. 
Til næste skoleår skal skolen i forbindelse med 
skoleårets planlægning komme med et bud på, hvor de 
ekstra ressourcer skal ligge, fx faglige støtte eller 
trivselsforløb. 
  

17.45 – 
18.00 

Notat fra Børne- og Skoleudvalget 

til drøftelse i skb. (se vedhæftede 

notat): For sikre de lokale 

perspektiver på brugen af 

SkoleIntra og den fremadrettede 

brug af Aula har Forvaltningen 

efter aftale med udvalgsformanden 

indbudt Skolebestyrelserne til at 

tilkendegive deres holdning til 

denne problemstilling.  

Forvaltningen har i den forbindelse 

bedt skolebestyrelserne om, at tage 

afsæt i følgende spørgsmål:  

 Er der brug for centrale 
principper der 
rammesætter brugen af 
det kommende AULA? I 

 Der er enighed om, at der skal være centrale 
principper, der rammesætter brugen af det 
kommende AULA, bl.a. omkring 
kommunikation: Hvem kan man skrive til? Kan 
forældre skrive til børn fra andre klasser? Kan 
kontaktforældre skrive til andre 
kontaktforældre? Kan skolebestyrelsen skrive 
til skolebestyrelser på andre skoler. 
 

 Den umiddelbare opfattelse af 
informationsstrømmen på Intra i dag er at den 
er passende. 
 

 Der kunne være en gate keeper, der sørger for, 

at der 2 gange om året lægge information ud 

på en hjemmeside, der linkes til fra AULA. 



givet fald, hvilke principper 
kan så være væsentlige? 

 Hvordan er jeres 
umiddelbare opfattelse af 
informationsstrømmen på 
Intra i dag?  

 Hvad tænker I om, at der 
åbnes op for at 
eksempelvis foreninger og 
andre ikke kommercielle 
virksomheder kan 
kommunikere til forældre 
og elever via Intra? 

Skolebestyrelserne 

tilbagemeldinger vil tilgå udvalget i 

forbindelse med behandlingen af 

sagen”.  

 

 

18.00-
18.30 

Spisepause Skolen sørger for mad og drikke 

18.30- 
19.00 

Orientering fra elever, med.arb., 
ledelse og formand. 
 
Inkl. orientering om Blovstrød 
Børne- og Læringsby, som vi 
indfører fast indtil videre 
 

 Ingen orientering fra elever 

 Ingen orientering fra medarbejder 

 Orientering fra ledelsen:  
Madkundskabslokalet er åbent igen efter 
rengøring efter rottebesøg. 
Der arbejdes lige nu på at undersøge hvordan 
madkundskabslokalet kan renoveres/skiftes 
ud. Økonomien til dette vil ske med en 
ansøgning til læringsmiljøpuljen 
Lige om lidt kommer der info om Chromebooks 
både til forældre, elever og personale. 
Eleverne fra 5.- 8. årg. får hver udleveret en 
Chromebook. Der er klassesæt for klasserne fra 
0.-4. årgang. 18. november er der 
Udleveringsfest for Chromebooks. 
Der er udarbejdet høringssvar i MED og 
Orientering fra formanden:  
AV og MF har været til møde med de andre 
formænd og næstformænd fra 
skolebestyrelserne.  
Der blev bl.a. udarbejdet et fælles høringssvar 
vedr. vedligeholdelsesplan, it-strategi samt 
rammebesparelse, samt talt om sparring i 
udarbejdelse af principper. 

 Orientering Blovstrød Børne- og Læringsby: MF 
taler ind i at prognosen for elevtallet ikke 



holder, der er flere elever, når hun taler med 
lokalpolitikerne.  
Der er ikke sat penge af til analyse af, hvornår 
der er behov for udbygning. 

19.00- 
19.15 
 
 
 

Praktisk omkring invitationer til 

kontaktforældremødet og 

beslutning om dato: forslag om d. 

28. oktober kl. 18.00 – 20.15 (se 

vedhæftede brev) 

 

Den 28. oktober kl.18-20.15 er vedtaget: 
Der er forslag om, at der skal udarbejdes et idé katalog 
til kontaktforældrene, samt eksempler på årsplaner. 
Program: 

KL. 18.00  Velkomst ved Mia  

Kl. 18.10 Dialog/Madlavning 

KL. 19.30          Fællesspisning  

KL. 20.15 Farvel og tak 

0. A/B Rikke, 1 A/B Janne, 2 A/B Rikke, 3 A/B Thomas, 

4 A/B Charlotte, 5 A Rikke, 6 A/B Mia, 7 A/B Charlotte, 

8 A/B Leif, 9 A/B Anthony. 

Mandag efter efterårsferien er seneste frist for 

tilbagemelding fra kontaktforældre. 

Antal tilmeldte meldes tilbage til MS, der sørger for 

opskrift og indkøb. 

AV sender forslag ud til plan for aftenen, hvor 

bestyrelsesmedlemmerne melder ind, hvad de vil stå 

for. 

19.15-
19.50 

Vedtagelse af: 

1- Princip om adgangen til at 

opfylde 

undervisningspligten ved at 

deltage i undervisningen i 

den kommunale 

musikskole eller ved 

eliteidrætsudøvelse i 

idrætsforeninger 

2- Princip om sponsorater 

3- Princip om SFOs 

virksomhed (se 

vedhæftede princip) 

Udkastet fra arbejdsdagen er lagt 

op i Google-doc til 

kommentering. ”Principrytterne” 

Rikke, Thomas og Charlotte 

bearbejder de indkomne 

1. Princippet tager udgangspunkt i§ 33 stk 9 i 
Folkeskoleloven:  
Efter anmodning fra forældrene, jf. § 54, kan skolens 
leder tillade, at en elev i begrænset omfang opfylder 
sin undervisningspligt ved at deltage i undervisning i en 
kommunal eller statsligt støttet musikskole eller ved 
eliteidrætsudøvelse i en idrætsforening. 

Ledelsen kommer med et bud på tilrettet princip på 
næste skolebestyrelsesmøde.  
 
2. Princippet sendes med få rettelser til gennemsyn i 
forvaltning. Hvis det godkendes der, betragtes det som 
vedtaget i skolebestyrelsen.  
AR informerer Skolebestyrelsen herom. 
 

3. Princippet for SFO´s virksomhed vedtaget med få 
rettelser. 

https://danskelove.dk/folkeskoleloven/54


kommentarer til et forslag, som 

udsendes som bilag til dagsorden 

(vedtagelse) 

 

19.50-
20.00 
 

Evt 

 Kunne der etableres skolepatrulje?:  
Der er kommet nye regler for skolepatruljer. 
Der er skærpet krav til, hvornår der må stå 
patrulje ift. sikkerhed. AR undersøger reglerne 
Der kunne tænkes ”Gå-busser”. 

 Mia har kontakt med flere, der ønsker en bro 
over Kongevejen. 

 

Punkter til møde 30-10-19:  

 Princippet for deltage i undervisning i en kommunal eller statsligt støttet musikskole eller ved 

eliteidrætsudøvelse i en idrætsforening. Ledelsen kommer med et udspil. 

 Ny Faglig sprog og læsestrategi i Allerød Kommune 

 Orientering op arbejdet med Udviklingsplaner 

 Opfølgning på ”Gå-busser” og Skolepatrulje 
 
 

Punkter til kommende møder: 

 Timefordelingsplan: Til næste skoleår skal skolen komme med et bud på, hvor de ekstra ressourcer 
skal ligge, fx faglige støtte eller trivselsforløb. 

 


